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Sendes elektronisk 

 
 
Høring: forslag om forlengelse av unntak etter PD-forskriften § 8 
 
 
Innlending: 
Nærings- og fiskeridepartementet (NFD) har sendt på høring endring i PD-forskriften § 8 femte ledd. 
Det foreslås å utvide muligheten til å få unntak fra lukket slakting av fisk med mistanke om eller 
påvist PD ved kapasitetsproblemer på brønnbåter fram til 1. juli 2021. 

 
Bakgrunn:  
Sjømatbedriftene kontaktet myndighetene med ønske om fortsatt mulighet for dispensasjon fra 
kravet om lukket slakting jf. PD-forskriften § 8 femte ledd, etter 1. januar 2021.  
 
Norsk Industri og Sjømat Norge har uttalt at de støtter anmodningen. Dersom dette skal 
imøtekommes må det skje gjennom en endring i PD-forskriften.  I § 8 i PD-forskriften ligger det et 
unntak fra kravet om at fisk med mistanke om eller påvist PD ikke skal settes ut i åpen slaktemerd, 
som gjelder ut 2020.  
 
Kravet innebærer at fisken enten må slaktes direkte fra brønnbåt eller at den settes i en lukket 
slaktemerd. Slakting direkte fra brønnbåt binder opp brønnbåten i lengre tid og binder derfor opp 
brønnbåtkapasitet. Kravet gjelder for hele landet, men merkes best inne i PD-sonen der det 
regelmessig slaktes fisk med PD. 
 

Forslaget til forskriftsendring 
Departementet har i høringsbrevet særlig bedt om særlig å få svar på to forhold 
 

1. Hvordan vil muligheten for lukket slakting endre seg i tidsrommet 01. januar 2021 til 01. 

juli 2021. 

a. Det pågår nå et omfattende arbeid i næringen med infrastruktur og annen 

tilrettelegging for å rigge seg for full implementering av lukket slakting, man kan 

selvsagt, og med rette, hevde at dette var noe næringen burde ha fått på plass 

allerede. Næringsaktørene er klar over det alvoret som hviler på dem nå, og melder 

at de vil være klar med lukket slakting i løpet av første halvår 2021, og senest 01. juli 

2021. 

 

 



2. Hvilke konsekvenser vil det ha dersom man ikke endrer forskriften? 
 

a. Dersom forskriften ikke endres antar også Sjømatbedriftene at kravet om ikke å sette 
ut fisk med mistanke om eller påvist PD i åpen slaktemerd, vil medføre at selskapene 
må bruke brønnbåt mer aktivt ved slakting av syk fisk. Dette vil kunne påføre 
selskapene økte kostnader. 
 

b. Dersom unntaksadgangen ikke forlenges vil det kunne tenkes tilfeller der fisk med 

mistanke om eller påvist PD blir stående lenger i sjø, og dermed kan utgjøre en større 

risiko for smittespredning i det området som anlegget befinner seg i. 

 
Ventemerd MTB konverteres til ordinær MTB 
 
Det følger av laksetildelingsforskriften § 25 at godkjente slakteri kan ha en slaktemerd for 
oppbevaring av slakteklar fisk for en kort periode. 
 
Sjømatbedrfitene vil foreslå for departementet å vurdere en frivillig ordning der selskapene som i dag 
har en ventemerd kan få et tilbud om å konvertere disse til en ordinær MTB.  
 
Slik Sjømatbedriftene ser det kan man gi et irreversibelt engangstilbud til de som i løpet av for 
eksempel et år fjerner sine ventemerder.  Disse vil, på denne måten, da ha et incentiv for å omlegge 
til lukket levering.  
 
 Sjømatbedriftene mener en slik ordning vil være positiv på flere måter 

• Slakteriene vil ha et klart incentiv til å investere i ordninger som medfører at bruken av 
slaktemerd/ventemerd opphører. 

• Bidrar til å sikre råstofftilgang og utvikling av Norsk fastlandsindustri 

• Smittepress av både lus og sykdommer fra dagens ventemerder vil minimeres 

• Den totale MTBen internt i selskapet vil være (mer eller mindre) uendret, men biomassen blir 
mer konsentrert ved anleggene  

• Eliminering av dødelighet i ventemerdene fører til mindre svinn generelt i næringen. Bra 
økonomisk og bra dyrevelferd.  

• En rask og effektiv overgang til et slikt system vil trolig hjelpe på dagens Pasteurella situasjon. 
Sykdommen gir trolig ikke noe sykdomsutbrudd før en tid etter smitte. Dette betyr at 
smittebærere trolig blir merdsatt i stor skala fordi klinisk utbrudd ikke er til stede. For å 
begrense videre smittespredning nordover vil det være gunstig å få fjernet ventemerdene på 
en effektiv måte. Dette er en situasjon som utvikler seg til å bli et alvorlig problem og det bør 
handles raskt. En økonomisk gulrot vil trolig være den mest effektive måten å gjøre dette på.  

 
 
Sjømatbedriftenes vurdering av saken 
 
Sjømatbedriftene mener saken ikke står annerledes i dag enn den gjorde da vi første gang sendte inn 
melding til Mattilsynet og ba om en forlengelse av unntaket fra lukket slakting. 
 
Sjømatbedrfitene mener at det ikke vil være nok kapasitet på Brønnbåtsiden til å ta unna det som vil 
være behovet til selskapene. 
 
Sjømatbedrfitene mener det fremdeles i perioder av året kan være for liten kapasitet både på 
brønnbåter og slakterier til at lukket slaktning kan gjennomføres som et systematisk tiltak., Dette 
gjelder særlig innenfor PD-sonen der antall tilfeller med mistanke om eller påvist PD er stort.  



 
Det er opplyst at mange av de planlagte nybygg på brønnbåtsiden er forsinket på grunn av Covid-19 
restriksjoner, dette vil også ha en betydning for hvilken kapasitet som vil være tilgjengelig i 2021. 
 
Sjømatbedriftene mener, som vi har beskrevet ovenfor, at det vil være både næringspolitiske og 
miljøpolitiske gode grunner for å gi tilbud om konvenering av ventemereder til ordinær MTB. 
 
 
 

Oppsummering og konklusjon 
 

1. Det foreslås å utvide muligheten til å få unntak fra lukket slakting av fisk med mistanke om 
eller påvist PD ved kapasitetsproblemer på brønnbåter fram til 1. juli 2021 
 

2. Det foreslås å vurdere en frivillig ordning der selskapene som i dag har en ventemerd kan 
få et tilbud om å konvertere disse til en ordinær MTB. 
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